
بازیگر پیشکسوت سینما، تئاتر و تلویزیون 
گفت: ما هم به عنوان هنرمند مقصریم که 
در سینما سطح سلیقه مردم آنقدر پایین 
آمده که به تماشای یکسری کارهای کمدی 
که حتی اسمشان هم جذاب  می نشینند 
نیست. فاطمه گودرزی در گفت وگو با »ایرنا« 
اظهار داشت: در دهه ای، ما سینمای بسیار 
لذت  دیدنش  از  همه  و  داشتیم  فاخری 
می بردند و همه، یک چیزی یاد می گرفتند؛ 
چه هنرمند و چه مردم. هنری بود که برای 
گر بخواهم خیلی  آن احترام قائل بودیم، اما ا
کنم، در جواب این  پوست کنده صحبت 
کجا می رود؟ به  که سینمای ما به  سوال 
، به قهقرا. گودرزی افزود:  نظرم با این مسیر
دو سال و اندی است کار نکرده ام، بگذریم 
از اینکه شاید مثل خیلی ها روحیه خوبی 
گاهی هم به من  کارکردن نداشتم،  برای 
کاری پیشنهاد شود اما کار خوبی هم به من 
پیشنهاد نشد، کاری که ارزش داشته باشد و 
آدم دلش بخواهد برود و کار کند و انگیزه ای 
قوی در آدم به وجود بیاورد. بازیگر فیلم 
ج  سینمایی »می خواهم زنده بمانم« )ایر

کنون بعد از  کرد: ا قادری ۱۳۷۳( تصریح 
مدت ها کاری را شروع کردم و سعی کردم 
کنم. وی  نگاه  به شکل یک شغل  آن  به 
کنون که سینما را نگاه می کنم،  تصریح کرد: ا
یکسری کارهای کمدی ساخته می شود که 
اسم اینها هم من را جذب نمی کند، اسم ها 

بیننده  که  شده  انتخاب  گونه ای  به  هم 
درجه سومی خوشش بیاید و آن را ببیند 
کان برخی هم فروش می کنند. وی  کما و 
اهالی سینما  کرد: ما هم به عنوان  کید  تا
گرامی  مقصریم که یکسری جوک های اینستا
کان  به صورت فیلم درمی آیند و یک قصه کما

ضعیفی در آن گذاشته و توسط هنرمندانی 
که برخی از آنها برای مردم محبوب هستند، 
ساخته می شود و به فروش هم می روند؛ 
نمی دانم، شاید هم مجبورند کار کنند که 
چون  است،  وقوع  حال  در  اتفاق ها  این 
برخی از اینها هنرمندان درجه یکی هستند، 
یا اینکه خودشان انتخاب کرده اند و دوست 
دارند. نمی خواهم کسی را قضاوت کنم، اما 
سینمایی  فیلم  بازیگر  نیستم.  راضی  من 
طالبی  )ابوالقاسم  خالی«  »دست های 
۱۳۸۵( درباره حضور سلبریتی ها در تئاتر و 
این که چقدر می تواند به رونق تئاتر کمک 
کند، بیان داشت: معمولا وقتی سلبریتی ها 
به تئاتر می آیند به تئاترهای فاخر خیلی 
در  و  تالاروحدت  در  که  می دهند  جلوه 
باشد  آنچنانی  شرایط خاص و قصه های 
احتمالا  خارجی  بزرگ  نویسنده های  و 
داشته باشند. اما برای تئاترهایی که جمع 
و جور هستند و تئاترهایی که در تئاترشهر 
و نمایشخانه های دیگر کار می شوند، حتما 
یک در میان کارهای باارزشی شاید می بینیم 

که کمتر حمایت می شوند. 

سینما
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که  وکیل تهیه کننده فیلم سینمایی »خجالت نکش« خبر داد 
»افرادی که به صورت غیرمجاز از این اثر هنری بهره برداری کنند، 
پیگرد قانونی می شوند.« الهه قادری، با اعلام خبر پیگرد قانونی 
علیه افرادی که به صورت غیرمجاز از این اثر هنری بهره برداری کرده  و 
می کنند به ایسنا گفت: طبق ماده ۲۳ قانون حمایت حقوق مؤلفان، 
، پخش یا عرضه اثر بدون اجازه  مصنفان و هنرمندان، هرگونه نشر
پدیدآورنده جرم محسوب می شود و متخلفان تحت پیگرد قانونی 
کران آنلاین فیلم »خجالت  قرار خواهند گرفت.« این وکیل در آستانه ا
نکش ۲« در فیلم نت با اعلام اینکه حکم یک سال و نیم حبس در 
انتظار این افراد است، افزود: »فیلم »خجالت نکش« به عنوان یک اثر 
فرهنگی و هنری با محتوای غنی از حمایت قانونی برخوردار است و 
هرگونه اقدام غیرمجاز در استفاده از این اثر نه تنها به حقوق مادی و 
معنوی پدیدآورندگان آسیب می زند، بلکه به اقتصاد فرهنگی کشور 
نیز لطمه وارد می کند. ما در این خصوص از تمامی امکانات قانونی 
خود استفاده خواهیم کرد و پیگیری های لازم را انجام خواهیم داد. 
وی همچنین به موضوع نقض حقوق آثار نمایشی در پلتفرم های 
نمایش فیلم اشاره کرد و گفت: متأسفانه برخی پلتفرم های نمایش، 
، فیلم »خجالت نکش« را در سکوی نمایش  بدون اجازه صاحب اثر
خود قرار داده اند. این پلتفرم ها، گاه با حمایت گسترده دستگاه هایی 

که خود باید ناظر بر اجرای صحیح قانون باشند، بدون ایجاد پایش 
، باعث آسیب جدی به  مناسب برای جلوگیری از پخش غیرمجاز آثار
سرمایه گذاران سینمای ایران شده اند. همچنین، برخی مؤسسات 
کمک به عرصه سینما، اقدام به عقد  وابسته به دولت به جای 
ج از مدت قرارداد خود کرده اند که با این  قرارداد و پخش فیلم ها خار
بی توجهی خسارت قابل توجهی به سرمایه گذاران فیلم وارد کرده اند. 
متأسفانه، ساختار حقوقی و قانونی موجود در مورد آثار هنری و 
که عملا توان بازگرداندن  همچنین رویه قضایی به نحوی است 
خسارت های وارده به سرمایه گذاران از این طریق را فراهم نمی کند. 
بسیاری از سرمایه گذاران، به  رغم خسارت های شدید وارده بر آن ها، 
گاهی از بی نتیجه بودن پیگیری های حقوقی، از پیگیری  به دلیل آ
حقوق قانونی خود صرف نظر می کنند. با این وضعیت، بسیاری از 
سرمایه گذاران از عرصه سینما خارج خواهند شد و نتیجه این خروج، 
سقوط سینمای بخش خصوصی ایران خواهد بود. الهه قادری در 
کید کرد: از عموم علاقه مندان و هواداران سینما درخواست  پایان تا
می کنیم که با حمایت از تولیدات داخلی و رعایت حقوق مؤلفان، به 
رشد و اعتلای هنر کشور کمک کنند. احترام به حقوق پدیدآورندگان 
آثار هنری باید در جامعه نهادینه شود تا از این طریق، صنعت 

سینمای ایران به شکوفایی بیشتری دست یابد.

پیگرد قانونی 
برای بهره برداری 
غیرمجاز از 
»خجالت نکش«

»شام ایرانی« مجوز انتشار گرفت
با صدور مجوز سری جدید »شام ایرانی« به 
کارگردانی سعید ابوطالب، پخش این مجموعه 
با حال و هوای مافیایی از شبکه نمایش خانگی 
منتشر می شود. بعد از ساخت فصول متعدد 
ابوطالب فصل  ایرانی« ساخته سعید  »شام 
جدید این مجموعه به روایت سعید ابوطالب از 
کنون  گی منتشر می شود. تا شبکه نمایش خا
حضور پژمان بازغی، امیرعلی نبویان، مجتبی 
شفیعی، سپند امیرسلیمانی، حسین رفیعی، 
امیر کربلایی زاده، عبدا... روا، الیکا عبدالرزاقی، 
مونا کرمی، حدیث میرامینی در فصول جدید 
قطعی شده است. در »شام ایرانی« قرار است 
شرکت کنندگان به بازی مافیا هم بپردازند. فصل 
جدید »شام ایرانی« به کارگردانی سعید ابوطالب 

برای پخش در فیلیمو تولید می شود.

بازگشت »اوستا و عبدلی« به سنگلج
شصتی  دهه  نوستالژی  اوستا«  و  »عبدلی 
که خیلی از ایرانی ها با آن خاطره دارند بعد از 
 ، سه دهه دوباره به روی صحنه می رود. این بار
سنگلج قدیمی ترین تماشاخانه تهران، میزبان 
این نمایش به یادماندنی خواهد بود. تماشاخانه 
سنگلج از ۲۴ مهر تا ۲۰ آبان امسال »بمون، بخون، 
بخندون« را به خود خواهد دید. »بمون، بخون، 
بخندون« عنوان نمایشی است که قرار است 
دهه شصتی ها را بار دیگر به دورانی خاطره انگیز 
برگرداند. سمیه مهری نویسنده، تهیه کننده و 
کارگردان این نمایش در گفت وگو با ایرنا اظهار 
داشت: نمایشنامه کار، مستندی است از اتفاقاتی 
که از دهه ۲۰ تا امروز برای تئاتر ایرانی رقم خورده 
است؛ تمام اتفاقات تاریخ نمایشی کشور به روی 
صحنه سنگلج می رود. وی با بیان این که نمایش 
اشاره ای به سیاه بازی و تاریخچه آن و نیز اتفاقات 
معاصر تئاتر کشور دارد افزود: جواد انصافی آخرین 
بازمانده سیاه بازی، امیر پارسی، حسن اسدی، 
سامان شکیبا، امیرحسین انصافی، میترا قلعه پور، 
مرجان آقانوری، مریم شریف زاده از بازیگران این 
نمایش هستند. زنگ افتتاحیه نمایش »بمون، 
بخون، بخندون« روز ۲۴ مهر با حضور استاد فرهاد 
ناظرزاده کرمانی به صدا در می آید. او می گوید: 
خیلی زیاد توجه کردیم تا نمایش ما به تئاتر آزاد 
نزدیک نشود و فاصله بین این دو، زمین تا آسمان 
است. در این نمایش، اشک و آه داریم و قصه هایی 
که برای تماشاچی بسیار تکان دهنده است. 
کید کرد که در نمایش ما هیچ گونه  »مهری« تا
شوخی زننده ای وجود ندارد و سعی کردیم به 
هر چیزی برای خندان مردن دست نزنیم. بازار 
ارزهای دیجیتال و تتر یکی از بخش های جذاب 

»بمون، بخون، بخندون« است.

نخست وزیر ارمنستان با ارسال پیامی به ولادیمیر 
پوتین ابراز امیدواری کرد که همکاری میان ارمنستان و 
روسیه افزایش یابد. به گزارش ایسنا، »نیکول پاشینیان« 
کید کرد که  تولد »ولادیمیر پوتین« را تبریک گفت و تا
امیدوار است همکاری بین ارمنستان و روسیه افزایش 
یابد. پاشینیان در پیامی که دولت ارمنستان منتشر 
کرد، گفت: »معتقدیم که همکاری دوجانبه سودمند 
کنون در همه بخش های  بین ارمنستان و روسیه ا
مورد علاقه دوجانبه مورد نیاز است. من انتظار دارم 
همکاری های دوجانبه سودمند بین ایروان و مسکو، 

بر اساس درک متقابل، اعتماد و در نظر گرفتن منافع 
کشورهایمان فعال شود.« رئیس جمهور روسیه هفتم 
مرتبه ای  بیست ویکمین  این،  شد.  ساله   ۷۲ کتبر  ا
است که او تولد خود را به عنوان بالاترین مقام دولتی 
در این کشور جشن می گیرد و پذیرای پیام های دیگر 
کشورها می شود. از سوی دیگر »الکساندر لوکاشنکو« 
رئیس جمهور بلاروس از اولین سران جهان بود که به 
رئیس جمهور روسیه تبریک گفت. وی خاطرنشان کرد 
که کشورش از نگرش اصولی پوتین برای توسعه بیشتر 
روابط اتحادیه و مشارکت استراتژیک بلاروس و روسیه 

گفت: »من  بسیر قدردانی می کند. او در پیام خود 
اطمینان دارم که با هم می توانیم افق های جدیدی 
را بگشاییم و زمینه های همکاری امیدوار کننده ای را 
ترسیم کنیم که با چالش های مدرن روبه رو می شود و 
گسترش روابط چند وجهی بین کشورهای ما را تضمین 
رئیس جمهور  اورتگا«  »دنیل  هم چنین  می کند.« 
گوئه و »روزاریو موریلو« معاون رئیس جمهور این  نیکارا
کشور آمریکای مرکزی، افراد دیگری بودند که برای تولد 
پوتین پیام ارسال کرده و برای رهبر روسیه و مردم این 

کشور آرزوی سلامتی کردند.

»ویکتور اوربان« نخست وزیر مجارستان با اشاره به 
مساله مهاجران اظهارکرد که کشورش در مقابل اتحادیه 
اروپا و دیگر قدرت های جهانی تسلیم نخواهد شد. اوربان 
گفت: ایتالیا و مجارستان دو کشوری هستند که برای آزادی 
می جنگند و هرگز تسلیم بروکسل، قدرت های جهانی و 
مهاجران نخواهند شد. »زولتان کواچ« وزیر ارتباطات و 
روابط بین الملل مجارستان به نقل از اوربان در جشن 
قانونی  جانشین  »ما  داشت:  بیان  ایتالیا  لیگ  حزب 
کسانی هستیم که در سال ۱۸۴۸ برای آزادی جنگیدند و 

هرگز تسلیم نخواهیم شد؛ چه در برابر بروکسل، چه قدرت 
های جهانی یا مهاجران.« اوربان پیش تر گفته بود که 
مجارستان آماده است تا در صورت ادامه فشار اتحادیه 
اروپا بر بوداپست در مورد موضوع مبارزه با هجوم مهاجران 
غیرقانونی، این مهاجران را به میدان اصلی بروکسل 
بیاورد. پیش تر دیوان دادگستری اتحادیه اروپا جریمه ۲۰۰ 
میلیون یورویی و همچنین پرداخت روزانه ۱ میلیون یورو 
توسط مجارستان به دلیل امتناع از اجرای احکام مربوط 
برای مجارستان تصویب  به قوانین اسکان مهاجران 

کرده بود. به گزارش ایرنا، نخست وزیر مجارستان سال 
کید بر اینکه مخالف سیاست های اتحادیه  گذشته با تا
اروپا در قبال مهاجران است، افزود: هر یک از اعضای 
اتحادیه اروپا باید مشکل مهاجران را به روش خودش حل 
کند. اوربان با بیان اینکه هر کشوری می تواند هر طور که 
می خواهد با مشکل مهاجران برخورد کند، تصریح کرد: 
اما هیچ کشوری نمی تواند مجارستان را مجبور کند که 
از سیاست های شکست خورده اروپای غربی در زمینه 

مهاجرت تبعیت کند.

نخست وزیر ارمنستان خواستار روابط نزدیک تر با روسیه شد

نخست وزیر مجارستان:

مقابلاروپاوقدرتهایجهانیتسلیمنمیشویم در

بیـــنالمـــلل
 

 

گــــزارش

دعوت ارمنستان از »آذربایجان« برای 
امضای توافق نامه صلح

کرد تا  ارمنستان از جمهوری آذربایجان دعوت 
پیش از شروع بیست ونهمین کنفرانس آب وهوای 
سازمان ملل که قرار است در ماه نوامبر )آبانماه( در 
کند. آنی  کو برگزار شود، توافق نامه صلح را امضا  با
بدلیان، سخنگوی وزارت امور خارجه ارمنستان در 
گفت وگو با خبرگزاری »آرمن پرس« در همین ارتباط 
خاطرنشان کرد که ایروان تصمیم برگزاری کنفرانس 
کو را ابزاری برای ایجاد  آب  وهوای سازمان ملل در با
اعتماد بین طرفین و برقراری صلح در منطقه می داند 
کید کرد که  و از آن حمایت می کند. وی همچنین تا
ارمنستان برای امضا این توافق نامه صلح کاملا آماده 
گفت: بسیاری از تحلیل گران  است. وی همچنین 
سیاسی با توجه به شرایط کنونی بر این باورند که لازم 
است برای جلوگیری از هرگونه پیشامد و پیامد منفی، 
کنفرانس آب  وهوای  مفاد توافق نامه صلح قبل از 
سازمان ملل امضا شود. سخنگوی وزارت خارجه 
گر توافق نامه صلح به امضا نرسد،  ارمنستان افزود: ا
کو می روند ممکن است ناخواسته  رهبرانی که به با
به جنگ افروزان آینده تبدیل شوند. پیش تر نیز 
کو بر  نخست وزیر ارمنستان گفته بود که ایروان و با
سر ۸۰ درصد توافق نامه صلح به توافق رسیده اند و از 
آذربایجان نیز دعوت کرده بود این مفاد را امضا کند. 
به گزارش ایرنا، درگیری بر سر قره باغ سابقه طولانی 
و تاریخی دارد، اما درگیرهای معاصر در قره باغ از 
ابتدای سال ۱۹۹۰ میلادی و همزمان با فروپاشی اتحاد 
جماهیر شوروی میان جمهوری های تازه استقلال 
یافته جمهوری آذربایجان و ارمنستان آغاز و در سال 
۱۹۹۴ پس از کشته شدن ۳۰ هزار نفر از دو طرف متوقف 
شد. بحران قره باغ که در فوریه سال ۱۹۸۸ تبدیل به 
یک جنگ ویرانگر شد و تا مارس ۱۹۹۴ ادامه یافت، در 
ناحیه ای به همین نام در جنوب جمهوری آذربایجان 
خ داد. در این منطقه که عمده جمعیت آن ارمنی  ر
هستند با پشتیبانی ارمنستان و مقابله جمهوری 
آذربایجان، یک جنگ تمام عیار شکل گرفت و حدود 
شش سال به طول انجامید که طی آن حدود ۳۵ هزار 
نفر کشته و بیش از ۸۰۰ هزار نفر نیز آواره شدند. پس از 
جنگ دوم قره باغ در سال ۲۰۲۰ که با قرارداد آتش بس 
به میانجیگری روسیه به پایان رسید، سه تا شش هزار 
نیروی حافظ صلح روسی در منطقه مستقر شدند و 
تلاش برای برقراری آتش بس بین طرفین را آغاز کردند 
ولی در ۳۳ ماه گذشته، آتش بس بین طرفین آذری 
و ارمنی بارها نقض شده است. در روزهای گذشته، 
دولت ارمنستان برای برقراری ثبات و امضای معاهده 
گذاری چهار روستا به جمهوری آذربایجان  صلح، با وا

موافقت کرد.

»مدودف« خواستار »غرق کردن« بریتانیا شد کوتــــاه

»دیمیتری مدودف« نایب رئیس شورای 
سابق،  رئیس جمهور  و  روسیه  امنیت 
»غرق کردن بریتانیا« را به عنوان راهی برای 
حل مشکلات این کشور با لندن یشنهاد 
کرده است. به گزارش ایسنا، اظهارات این 
رئیس جمهور و نخست وزیر سابق روسیه 
کنش به صحبت هایی بود که اواخر  در وا
گذشته توسط »النا ویالبه« قهرمان  ماه 
سرشناس اسکی روسیه بیان شد. او که سه 
دوره قهرمان المپیک و رئیس فدراسیون 
اسکی روسیه بوده، در مصاحبه با شبکه 
.را« )NEWS.ru(، غرب را به دلیل  »نیوز
محرومیت ورزشکاران این کشور از بیشتر 
پاسخ  در  بین المللی  ورزشی  مسابقات 
به درگیری اوکراین مورد انتقاد قرار داد. 
گر بمبی بزرگ در مرکز  ویالبه ادعا کرد که »ا
لندن انداخته بودیم، تا به حال همه چیز 
تمام شده بود و همه جا به ما اجازه داده 
کنش به این صحبت ها،  می شد.« در وا

مدودف که به دلیل نقدهای تند و تیزش در 
پست های رسانه های اجتماعی شناخته 
راه های  که  کرد  ل  استدلا است،  شده 
موثرتری برای مقابله با این مشکل نسبت 

به بمباران وجود دارد. مدودف تصریح کرد: 
»اسکی باز معروف ما النا ویالبه، پیشنهاد 
او  شود  انداخته  لندن  در  بمبی  داده 
البته درست می گوید، اما ما باید مشکل را 

ریشه ای حل کنیم و جزیره لعنتی سگ های 
کسون را غرق کنیم.« او در مورد  آنگلوسا
اینکه آیا »مشکل« به ورزش یا وضعیت 
روابط روسیه با بریتانیا به طور کلی اشاره 
دارد، توضیح بیشتری نداد. انگلیس و ناتو 
در خصوص جنگ کی یف و روسیه، در کنار 
اوکراین قرار گرفته اند و به کی یف کمک مالی 
و نظامی کرده و مسکو را تحریم می کنند. 
لندن در میان ۳۰ کشوری بود که از کمیته 
بین المللی المپیک خواست تا ممنوعیتی 
را که برای ورزشکاران روسی و بلاروسی در 
زمان پیشنهاد اجازه شرکت در بازی های 
المپیک تابستانی امسال در نظر گرفته بود، 
کثر نهادهای ورزشی مستقر در  حفظ کند. ا
غرب، مدت کوتاهی پس از شروع درگیری 
اوکراین در سال ۲۰۲۲، روسیه و بلاروس را از 
شرکت در مسابقات ورزشی بین المللی منع 
کردند. مسکو بارها از این محدودیت ها 

انتقاد کرده است.

دیمیتری پسکوف: 

ابتکارهای صلح درباره اوکراین 
واقع بینانه نیستند

سخنگوی کرملین گفت: ابتکارهای صلح زیادی درباره 
اوکراین وجود دارد، اما هیچکدام از آنها واقع بینانه نیستند. 
طبق گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، »دیمیتری پسکوف« 
با اشاره به برنامه های »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور 
روسیه بیان داشت: »رئیس جمهور پوتین یکسری جلساتی 
را پشت درهای بسته برگزار می کند و در زمان بعد از ظهر 
انتظار یک تماس تلفنی بین المللی را داریم.« پسکوف در 
رابطه با بازگشت »آناتولی آنتونوف« سفیر روسیه در آمریکا 
و شایعاتی پیرامون کاهش روابط واشنگتن و مسکو گفت: 
»بازگشت آنتونوف از آمریکا به معنای کاهش سطح نمایندگی 
کید کرد که به زودی و »در زمان  دیپلماتیک نیست.« او تا
مناسب« سفیر جدید روسیه در ایالات متحده انتخاب 
خواهد شد. آنتونوف ۶۹ ساله از سال ۲۰۱۷ سفیر روسیه در 
آمریکا بوده و شخصا در ماه ژوئیه گفت که کارش به زودی به 
اتمام می رسد. سخنگوی کرملین همچنین افزود: پوتین 
در حال حاضر قرار نیست از آنتونوف استقبال کند اما یک 
سفیر این فرصت را دارد که روزانه به رئیس جمهور گزارشاتی 

را تحویل دهد.

کستان خطاب به افغانستان: پا

اظهارات مداخله جویانه نکنید
کنش به اظهارات سخنگوی وزارت خارجه  کستان در وا پا
حکومت سرپرست افغانستان درخصوص تحولات سیاسی آن 
کشور گفت: اسلام آباد مواضع بیهوده و مداخله جویانه طالبان 
افغانستان را رد می کند و انتظار دارد تا آنان به مشکلات داخلی 
خود رسیدگی کنند. به گزارش ایرنا، ممتاز زهرا طی بیانیه ای 
اعلام کرد: حکومت سرپرست افغانستان به جای سخنرانی 
برای یک کشور دموکراتیک، باید بر رفع مشکلات داخلی خود 
تمرکز کند. وی افزود: طالبان افغانستان به فکر اولویت دادن 
گیری سیاسی و پاسخگویی به نیازها و خواسته های  به فرا
مردم خود از جمله حق تحصیل برای زنان و دختران باشد 
نه اینکه حقوق آنها را از طریق تفسیر نادرست از دین کاهش 
دهند. ممتاز زهرا تصریح کرد: کابل باید به تعهدات داده شده 
در قبال جامعه بین المللی با رد فضا به گروه های تروریستی که 
صلح و امنیت در کشورهای همسایه را تهدید می کنند، عمل 
کند و اجازه ندهد افغانستان دوباره به مرکز تروریسم جهانی 
کید  کستان تا تبدیل شود. سخنگوی وزارت امور خارجه پا
کرد: اسلام آباد به صلح، گفت وگو و همکاری در منطقه متعهد 
است و از همه دولت ها از جمله افغانستان انتظار دارد که 
به معیارهای اساسی رفتار بین المللی مسئولانه و روابط بین  
دولتی پایبند باشند. براساس این گزارش، سخنگوی وزارت 
امور خارجه حکومت سرپرست افغانستان درباره تظاهرات 
کستان اظهارداشت که این  هواداران جناح مخالف دولت پا

اوضاع نگران کننده است.

شکل گیری یک موج امید در فیلم کوتاه
کارگردان سینما و عضو هیات انتخاب بخش داستانی 
جشنواره فیلم کوتاه اظهارکرد که در این دوره با موضوعات 
تکراری و مشابهی مواجه بوده اما در عین حال فضایی 
امیدبخش نیز در آثار جریان داشته است. حسین دوماری 
« درباره کیفیت فیلم های این دوره از  در گفت وگو با »مهر
جشنواره گفت: در این دوره از جشنواره فیلم های زیادی 
را دیدیم اما در میان آن ها حداقل ۳۰ الی ۴۰ فیلم کوتاه 
قابل دفاع وجود داشت. این فیلم ها، آثاری هستند که 
هم می توان از آن ها دفاع کرد و هم می توان درباره شان 
گفت وگو داشت. این موج، قابل توجه و تحسین است. 
وی افزود: زمانی که پیشنهاد حضور در هیات انتخاب 
که  جشنواره را پذیرفتم، احساس شخصی ام این بود 
تعداد فیلم های خوب کمتر از این باشد. شاید دلیل این 
احساس هم دوری چند ساله ام از سینمای کوتاه بود. 
بعد از مدت ها دوری، باید بگویم سه چهار سالی می شد 
که در جریان اصلی سینمای کوتاه قرار نداشتم. قطعا در 
این سال ها فیلم های خوب را دیده بودم و دنبال هم 
می کردم اما شناخت کاملی از جزییات تولیدات نداشتم. 
به نظرم قصه گویی در سینمای کوتاه به نسبت سال های 
کارگردان  می شود.  گرفته  جدی  بیشتر  خیلی  قبل 
کید کرد: در میان فیلم های  فیلم کوتاه »نسبت خونی« تأ
کوتاه این دوره، علاوه بر قصه گویی شاهد بازی های 
خوب و ایده های جذاب بودیم که این فضا نویددهنده 
یک جریان امیدبخش در سینمای کوتاه ایران است. 
گاهی  که در این زمینه  کرد: نکته ای  دوماری تصریح 
آزاردهنده می شد این بود که همین ایده های مشترک، به 
پایان بندی های مشابهی هم می رسیدند! مثلا ایده های 
متعددی درباره مرده شورها و غسالخانه ها داشتیم. 
لوکیشن مدرسه، به شدت لوکیشن تکرارشونده ای در 
آثار بود. قصه های مربوط به کودکان و نوجوانان هم در 
این دوره بسیار زیاد بودند و شاید دلیلش این است که 
فیلمساز احساس می کند در جهان کودکان، دست بازتری 
برای قصه گویی دارد. برخی از ایده ها مانند تمرکز روی یک 
جنازه، می تواند به طور مستقل جذاب باشد، اما وقتی با 
تکرار آن مواجه می شویم، جذابیت خودش را از دست 
می دهد! این عضو هیات انتخاب جشنواره در پایان با 
اشاره به اینکه همه آثار متقاضی را دیده است، گفت: همه 
این فیلم ها را با استفاده از فلش و روی تلویزیون بزرگ 
می دیدم و از این منظر حتی امکان تماشای دور تند را هم 
کید  نداشتم. اصرار داشتم همه آثار را ببینم و الان هم تأ
می کنم هیچ فیلم متقاضی ای نبوده است که من آن را 
ندیده باشم. چهل و یکمین جشنواره بین المللی فیلم 
کوتاه تهران به دبیری مهدی آذرپندار ۲۷ مهر تا ۲ آبان 

۱۴۰۳ برگزار خواهد شد.
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